

**BILL NO. 24**  
**PROJET DE LOI N° 24**

**ENTITLED: *An Act to Amend the Business Corporations Act***  
**TITRE : *Loi modifiant la Loi sur les corporations commerciales***

**Amend said Bill as follows:**

**Amendement à apporter au projet de loi :**

| Section<br>Article | 38 | Subsection<br>Paragraphe | Paragraph<br>Alinéa | Subparagraph<br>Sous-alinéa | Line No.<br>Ligne n° |
|--------------------|----|--------------------------|---------------------|-----------------------------|----------------------|
|--------------------|----|--------------------------|---------------------|-----------------------------|----------------------|

In section 49

(a) strike out subsection (8) and substitute the following:

**49(8)** Despite subsection (7), if the laws of the jurisdiction governing the transmission of a security of a deceased holder do not require a grant of probate or of letters of administration in respect of the transmission, a legal representative of the deceased holder is entitled to become, subject to any applicable law of Canada or a province or territory of Canada relating to the collection of taxes, a registered holder or to designate a registered holder if the legal representative deposits with the corporation or its transfer agent

(a) a security certificate that was owned by the deceased holder,  
and

(b) reasonable proof of the governing laws, the deceased holder's interest in the security and the right of the legal representative or the person the legal representative designates to become the registered holder.

(b) strike out subsection (9) and substitute the following:

**49(9)** Deposit of the documents required by subsection (7) or (8) empowers a corporation or its transfer agent to record in a register of transfers the transmission of a security from the deceased holder to a person referred to in paragraph (2)(a) or to any person as the person referred to in that paragraph may designate, and thereafter, to treat the person who thus becomes a registered holder as the owner of that security.

(c) add after subsection (9) the following:

**49(10)** Subsections (7), (8) and (9) do not limit any right of a person to transfer shares or obtain registration of transfers in accordance with the *Securities Transfer Act*.

*Moved by Hon. Ms. Green  
12 May 2023  
Carried  
PJ*

**BILL NO. 24**  
**PROJET DE LOI N° 24**

**ENTITLED: *An Act to Amend the Business Corporations Act***  
**TITRE : *Loi modifiant la Loi sur les corporations commerciales***

**Amend said Bill as follows:**

**Amendement à apporter au projet de loi :**

| Section<br>Article | 38<br>38 | Subsection<br>Paragraphe | Paragraph<br>Alinéa | Subparagraph<br>Sous-alinéa | Line No.<br>Ligne n° |
|--------------------|----------|--------------------------|---------------------|-----------------------------|----------------------|
|--------------------|----------|--------------------------|---------------------|-----------------------------|----------------------|

À l'article 49,

a) biffer le paragraphe (8) et le remplacer par ce qui suit :

**49(8)** Par dérogation au paragraphe (7), si les lois de l'autorité législative régissant la transmission de valeurs mobilières d'un détenteur inscrit décédé ne nécessitent pas de lettres d'homologation ni d'administration, le représentant légal du détenteur décédé est en droit, sous réserve de toute loi fiscale canadienne, provinciale ou territoriale applicable, de devenir détenteur inscrit, ou de désigner un détenteur inscrit, s'il dépose auprès de la société ou de l'agent de transfert de celle-ci :

- a) un certificat de valeurs mobilières dont était propriétaire le détenteur décédé;
- b) une preuve raisonnable des lois applicables, de l'intérêt du détenteur décédé dans la valeur mobilière ainsi que du droit du représentant légal ou de la personne qu'il désigne de devenir le détenteur inscrit.

b) biffer le paragraphe (9) et le remplacer par ce qui suit :

**49(9)** Le dépôt des documents exigés par le paragraphe (7) ou (8) donne à la société ou à son agent de transfert le pouvoir de consigner au registre des transferts la transmission de valeurs mobilières du détenteur décédé à une personne visée à l'alinéa (2)a) ou à la personne que celle-ci peut désigner et, par la suite, de considérer la personne qui devient ainsi détenteur inscrit comme le propriétaire de ces valeurs mobilières.

c) ajouter ce qui suit après le paragraphe (9) :

**49(10)** Les paragraphes (7), (8) et (9) n'ont pas pour effet de restreindre le droit d'une personne de transférer des valeurs mobilières ni d'inscrire un transfert conformément à la *Loi sur le transfert des valeurs mobilières*.

Proposé par l'hon. Mme Green  
le 12 mai 2023  
Adapté.  
PD